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Protokół Nr XVI/2011 

R a d y  G m i n y 
w Sitnie 

z dnia 30 grudnia 2011 roku 
 

 

Porządek obrad: 
 

1. Otwarcie obrad sesji. 

2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad. 

3. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

4. Omówienie problemów bezpieczeństwa publicznego w 2011 roku. 

5. Podjęcie uchwał: 
- w sprawie zasad zwrotu wydatków z pomocy społecznej w formie pomocy rzeczowej, zasiłków 

okresowych i zasiłków celowych, 

- w sprawie przystąpienia do partnerstwa w ramach projektu pt.: „DOSKONAŁE KADRY 

ZAMOJSZCZYZNY”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki Priorytet: V Dobre rządzenie, 

Działanie 5.2 Wzmocnienie potencjału administracji samorządowej, Poddziałanie 5.2.1 Modernizacja 

zarządzania w administracji samorządowej, 

- w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Sitno na lata 

2011-2017. 

- w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok, 

- w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości, 

- w sprawie uchwalenia aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów Społecznych w Gminie 

Sitno. 

6. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi. 

8. Sprawy różne. 

9. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

10. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Radni obecni: 
 

1. Biłant Marek 

2. Borowiec Andrzej 

3. Gazda Antoni 

4. Juszczak Andrzej 

5. Kozak Leszek 

6. Mazurek Janusz 

7. Mazurek Jerzy 

8. Niedźwiedź Zygmunt 

9. Ostapińska Dorota 

10. Palikot Piotr 

11. Pawlicha Bogdan 

12. Stefańczuk Zbigniew 

13. Szajnoga Marek 

14. Tarkot Alina 
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15. Tukiendorf Edward 

 

Ad 1 

 

Otwarcie obrad sesji 
 

         Otwarcia obrad XVI Sesji Rady Gminy w bieżącej kadencji dokonał 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Edward Tukiendorf. 

Przewodniczący powitał Radnych, a także gości zaproszonych: Wójta Gminy Pana 

Kajetana Protasa, Sekretarza Gminy Pana Mariana Bernata, Skarbnika Gminy Panią 

Jolantę Hryciuk, kierownika ZWiUTG Pana Andrzeja Kicińskiego, kierownika GOPS 

Panią Barbarę Tor, kierownika GBP Panią Danutę Wrotniak, Pana Ryszarda 

Szawarskiego Policjanta posterunku w Skierbieszowie i Pana Czuwarę, oraz 

przybyłych na obrady sesji sołtysów. Obrady rozpoczęły się o godz. 12
00

 i trwały do 

godz. 15
20

. 

 

 

Ad. 2 

 

Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad 
 

        Przewodniczący Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdził,                     

że w obradach uczestniczy 15 Radnych, co stanowi pełne quorum potrzebne                   

do podejmowania prawomocnych uchwał. 

Następnie Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad pytając, czy             

są do niego uwagi. 

Pan Wójt poprosił, o dodanie jeszcze jednej uchwały do porządku obrad  

w sprawie uchwalenia aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Sitno (ze względu na czasowe ograniczenie terminu). 

 Pan Przewodniczący, poprosił Panią Kierownik GOPS Barbarę Tor  

o wyjaśnienie zaproponowanej uchwały i dodał, że jeżeli uchwała nie będzie 

kolidowała z porządkiem obrad  to będzie mogła być ujęta w programie sesji. 

 Następnie Pani Tor przedstawiła ww. uchwałę informując między innymi,  

że uchwała daje furtkę umożliwiającą korzystanie ze środków unijnych. 

Przewodniczący zaproponował włączenie do programu sesji ww. uchwałę,  

a następnie zapytał, kto jest za przyjęciem proponowanego porządku obrad. 

Państwo Radni nie wnosili uwag i przyjęli porządek obrad jednogłośnie                           

w głosowaniu jawnym. 
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Ad. 3 

 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków 
 

        Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby w skład Komisji Uchwał  

i Wniosków weszli nw. Radni: Zygmunt Niedźwiedź, Mazurek Janusz i Antoni 

Gazda. 

Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgodę na pracę w Komisji i zostali powołani do jej 

składu jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

Ad. 4 

 

Omówienie problemów bezpieczeństwa publicznego w 2011 roku 

 

Pan Tomasz Czuwara Komendant posterunku Policji w Skierbieszowie 

przedstawił sprawozdanie o stanie bezpieczeństwa na terenie Gminy Sitno i Gminy 

Skierbieszów za 2011 rok. 

Pan Wójt zapytał między innymi o sprawę bezpieczeństwa w związku  

z bezpańskimi psami i poprosił o większe zwrócenie uwagi w tej sprawie, jak 

również pouczenia mieszkańców, zdyscyplinowanie ich. 

Pan Dzielnicowy Policjant Szawarski zaproponował, żeby może na początek 

zwrócić się do sołtysów, aby „puścili kartkę” do mieszkańców na swoich wsiach  

z informacją, iż w przypadku stwierdzenia braku uwięzi psa grozi mandat karny. 

Kolejno poprosił, aby zwrócić uwagę mieszkańcom o umieszczaniu tabliczki  

z numerem na posesjach, gdyż Policja przyjeżdzająca z Zamościa na interwencję ma 

problem z trafieniem na interwencję. 

Następnie Pan Szawarski powiedział, że około 90 % interwencji domowych to 

interwencje, gdzie występuje alkohol. Ponieważ doszły go słuchy, po co w Gminie 

Sitno jest Komisja Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i Zespół 

Interdyscyplinarny tylko, że praktycznie w 100% te osoby, które są wzywane mają 

założoną „niebieską kartę”(dotyczącą przemocy w rodzinie). 

Pan Szawarski powiedział, że w związku z tym powinny być zabezpieczone 

środki na profilaktykę, jak również na Izbę Wytrzeźwień. 

Pan Sekretarz powiedział, że trzeba będzie się zastanowić nad tym-propozycja 

była na Izbę Wytrzeźwień 3 tys. zł jednak chcą 8 – 10 tys. zł (jak zapłaci 

Skierbieszów). 

Następnie Pan Komendant Czuwara poinformował, że wystąpił do Wójta  

z prośbą o natychmiastowe cofnięcie pozwoleń na organizowanie imprez  

w Horyszowie Polskim. W związku z decyzją Państwowej Straży Pożarnej  

w Zamościu nie spełnia ona wymogów, a także podyktowane jest to uszkodzeniami 

mienia, pobiciami. 

Pan Szawarski dodał, że na imprezy w Horyszowie przyjeżdża około 500 osób, 

natomiast budynek nie jest do tego przystosowany. 

Kolejno poprosił, aby zgłaszać do GOPSU jak i do nich o osobach bezdomnych. 



– 4 – 

Pan Wójt wyjaśnił, że jeśli chodzi o budynek w Horyszowie, gdzie odbywają się 

imprezy organizowane między innymi przez Pana „PEXA” to praktycznie wszystkie 

zalecenia zostały już spełnione, natomiast zorganizowanie imprezy samemu nie jest 

takie proste. 

Pan Przewodniczący dodał, że zostały tylko trzy punkty do usunięcia odnośnie 

zaleceń. Jednostka utrzymuje się sama właśnie z dyskotek. 

Pan Szajnoga zapytał ile kosztuje pobyt w Izbie Wytrzeźwień. 

Pan Szawarski powiedział, że około 260 zł za noc.  

Pan Szajnoga: „No i wszystko się zgadza to pytam się ile ma ten rachunek 

kosztować, żeby on był samo wypłacalny”. 

Pan Szawarski powiedział, że nic nie wie, na ten temat trzeba by było 

rozmawiać z Dyrektorem Izby Wytrzeźwień. 

Pan Szajnoga powiedział, że za 260 zł Izba powinna utrzymać się sama w sobie,  

a nie Gmina ma jeszcze dokładać. 

 

 

Ad. 5 

 

Podjęcie uchwał 

   

Pan Zygmunt Niedźwiedź odczytał projekty Uchwał celem ich podjęcia: 

 

1) Uchwała Nr XVI/101/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 grudnia 2011 roku  

w sprawie zasad zwrotu wydatków z pomocy społecznej w formie pomocy 

rzeczowej, zasiłków okresowych i zasiłków celowych. 

 

Pan Wójt wyjaśnił, że zasiłek przysługuje osobie samotnej, której dochód nie 

przekracza 477 zł netto, natomiast w przypadku rodziny 351 zł netto.  

 

Pan Kozak zapytał, czy zasiłki rodzinne w połowie roku zwiększyły się czy 

zmniejszyły chodzi o ustawę. 

Pani Tor powiedziała, że ustawa o świadczeniach rodzinnych pozostawiła 

kryteria dochodowe bez zmian. Nadal jest 504 zł na osobę w rodzinie i osoby  

w rodzinie mogą być ujmowane w składzie tej rodziny do 25 roku życia, ale tylko te 

osoby, które nie są zamężne. 

Pan Kozak zapytał, czy jest jakaś tolerancja, jeśli chodzi o zasiłek, „mój 

znajomy brał zasiłek przez pół roku jednak dochód teraz przekracza mu o 5 zł  

i zasiłek został mu zabrany”. 

Pani Tor wyjaśniła, że ustawa mówi:, „…jeżeli dochód rodziny przekracza  

o kwotę niższą równą najniższemu zasiłkowi rodzinnemu, czyli 68 zł w pierwszym 

roku, to przez pierwszy rok możemy warunkowo przyznać zasiłek rodzinny. Jednak  

w kolejnym roku jest już decyzja odmowna…” 

Pan Szajnoga zapytał, jakie jest kryterium dochodowe w rolnictwie i jak to się 

ma do rolników, którzy mają bardzo małe gospodarstwa jak np. 1,02 ha. 
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Pani Tor powiedziała, że nie pamięta dokładnie, ale jest to przelicznik z jednego 

hektara przeliczeniowego za 2010 rok (chyba 2250 rocznie).  

W związku z brakiem pytań Przewodniczący poddał pod głosowanie omówioną 

Uchwałę. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

2)  Uchwała nr XVI/102/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2011 r.  

w sprawie przystąpienia do partnerstwa w ramach projektu pt.: „DOSKONAŁE 

KADRY ZAMOJSZCZYZNY”, w ramach Programu Operacyjnego Kapitał 

Ludzki Priorytet: V Dobre rządzenie, Działanie 5.2 Wzmocnienie potencjału 

administracji samorządowej, Poddziałanie 5.2.1 Modernizacja zarządzania  

w administracji samorządowej. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, iż środki pokryte są w całości ze środków zewnętrznych 

w kwocie minimum 200 tys. zł do 400 tys. zł. Są to środki przeznaczone na 

szkolenia, programy komputerowe, usprawnienie pracy urzędu, sprzęt komputerowy. 

Został powołany zespół, który przeprowadził ocenę potrzeb urzędu pod kątem 

szkoleń wyposażenia celem usprawnienia pracy urzędu. Ponieważ ani Starostwo ani 

żaden z urzędów nie ma doświadczenia w tego typu projektach została wybrana firma 

WASKO, jako partner i lider projektu bez udziału środków własnych Gminy. 

Pan Biłant zapytał, czym zajmuje się firma WASKO. 

Pan Sekretarz powiedział, że Pan Piotr jest koordynatorem i może bliżej udzielić 

informacji. 

Pan Piotr Harczuk wyjaśnił, iż firma WASKO jest firmą doradczą, która zajmuje 

się obsługą od strony technicznej (dostarczanie sprzętu komputerowego, wszelkiego 

rodzaju oprogramowania) jak również szkoleniami. 

Pan Wójt dodał, że poprzednia firma, która była brana pod uwagę w pierwszej 

kolejności zażyczyła sobie za projekt około 12 % procent całkowitej wartości 

projektu natomiast firma WASKO określa koszty około 8 %. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

 

3) Uchwała nr XVI/103/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2011 r.  

w sprawie zmian w uchwale w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Sitno na lata 2011-2017. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że nie ma załącznika do uchwały, ponieważ jeszcze 

księgowe kończą księgowanie i nie wiadomo, czy nie trzeba będzie przesuwać  

w paragrafach, a tak nie można by było już go zmienić. Natomiast kwoty są te same, 

co w uchwale budżetowej.  

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 9 głosach za, przeciw 0, 

wstrzymało się 6 Radnych. 
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4)  Uchwała nr XVI/104/2011 Rady Gminy Sitno z dnia 30 grudnia 2011 r.  

w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2011 rok. 

 

Pani Skarbnik wyjaśniła zmiany w uchwale budżetowej. 

Pan Palikot zapytał, o nabycie działki w Bożym Darze pod drogę, czy ta 

transakcja doszła już do skutku. 

Pan Sekretarz powiedział, że w Bożym Darze mamy problem z jedną Panią. 

„…Mamy już wszystko popisane, protokół, były negocjacje, jednak bank to zajął. 

Nie możemy się nawet skontaktować, miało być w lipcu, później we wrześniu mamy 

grudzień i dalej nic. Wszystko jest przygotowane do nabycia…” 

Pan Palikot zaproponował, aby te pieniądze może przełożyć na coś innego. 

Pan Sekretarz powiedział, że te pieniądze muszą być zarezerwowane musimy 

dbać o każdą miejscowość do Pana Dumy też poszło pismo czekamy na odpowiedź. 

Pan Palikot powiedział, że będzie ciężko i zapytał, co z Państwem Wieczorek. 

Pan Sekretarz powiedział, że w banku to nie jest duża kwota, jednak Gmina nie 

może być stroną z bankiem tylko dłużnik - dopiero wtedy nabędziemy część działki 

na drogę na Klinach. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym.  

 

5) Uchwała Nr XVI/105/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 grudnia 2011 roku  

w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości. 

 

Pan Sekretarz wyjaśnił, że chodzi tutaj o działki na terenie byłego Zakładu 

Rolnego. W planach jest, aby rozebrać świetlicę. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Uchwała ta została przyjęta jednogłośnie w głosowaniu jawnym. 

   

6) Uchwała Nr XVI/106/2011 Rady Gminy w Sitnie z dnia 30 grudnia 2011 roku  

w sprawie uchwalenia aktualizacji Gminnej Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych w Gminie Sitno. 

 

Ponieważ pytań niebyło Przewodniczący zapytał, kto jest za przyjęciem Uchwały. 

Państwo Radni przyjęli Uchwałę w głosowaniu jawnym przy 14 głosach za,  

0 przeciw, 1 wstrzymujący się. 

 

 

Ad. 6 

 

Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej Wójta Gminy. 

 

Sprawozdanie przedstawił Wójt Gminy Sitno dr inż. Kajetan Protas. 



– 7 – 

Porusza zagadnienia: 

1. Sprawy finansowe (pożyczka z WFOŚiGW w Lublinie, kredyt 

długoterminowy), 

2. Sprawa dokumentacji do odbioru (oczyszczalnia, Biblioteka i kanalizacji oraz 

sieci wodociągowej na Osiedlu w Jarosławcu), 

3. Sprawy remontowe (wykonano montaż grzejników elektrycznych w Kolonii 

Cześniki Górne, sieć elektryczną pomieszczeń KGW Cześniki i OSP, remont 

byłego posterunku Policji dla GOPS), 

4. Sprawy wodno-ściekowe (zakończono 188 szt. oczyszczalni przydomowych, 

sieć wodociągowa na osiedlu w Jarosławcu została zakończona), 

5. Sprawy inwestycyjne ( budowa biblioteki, modernizacja budynku OPKiS), 

6. Informatyzacja urzędu gminy w ramach programu RPO (infomaty  

w Stanisławce, Jarosławcu i Sitnie, Centrum teleinformatyczne w Cześnikach). 

7. Odnowienie miejsc pamięci,  

8. Sprawy remontu byłej szkoły w Stanisławce, 

9. Projekt z EFS dla szkoły podstawowej w Sitnie i Jarosławcu „Lepsza sylwetka  

i wymowa”, 

10. Sprawy budowy sieci wodociągowej (Kornelówka, Czołki, Sitno (góra)), 

11. Sprawy drogowe (Stanisławka po scaleniu), 

12. Sprawy funduszów sołeckich, 

13. Sprawy wykonania chodników w 6 miejscowościach, 

14. Sprawy budowy dróg gminnych w 15 miejscowościach, 

15. Sprawy budowy chodników w 15 miejscowościach, 

16. Sprawy projektu kanalizacji w kierunku Jarosławca przez Stabrów, 

17. Sprawy w zakresie kultury (zakup książek, pozyskanie komputerów do 

biblioteki), 

18. Sprawy gospodarki odpadami, 

19. Sprawy orkiestry dętej, 

20. Sprawy demograficzne. 

Po podsumowaniu całego roku 2011 roku Pan Wójt podziękował wszystkim 

współpracownikom i pracownikom urzędu za miniony rok, jak również Radnym, 

oświacie, kierownikom, sołtysom, Paniom z Koła Gospodyń Wiejskich, wszystkim 

pracownikom LODR, pracownikom Ośrodka Zdrowia, Związkom Kombatanckim, 

chórowi Wiarus, klubowi Orzeł, firmom budowlanym współpracującym z gminą.   

 

 

Ad. 7 

 

Interpelacje i zapytania Radnych – odpowiedzi 

 

Pan Jerzy Mazurek zapytał, kiedy jest planowane otwarcie Centrum 

Teleinformatycznego. 

Pan Wójt powiedział, że najprawdopodobniej pod koniec stycznia. 
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Ad. 8 

 

Sprawy różne 

 

Pan Borowiec zapytał, czy gmina dysponuje gruzem, ponieważ u Pana Dutka 

przy samej drodze brakuje kilku taczek gruzu. 

Pan Sekretarz powiedział, już będziemy mieli nowy rok będą finanse to będzie 

dowieziony. Gruz jest, tylko brakuje finansów. „Będziemy o tym pamiętać”. 

Pan Borowiec dodał, że jeszcze koło Pana Torby. 

Pan Sekretarz powiedział, że jeszcze: „Pan Dudek, Pan Torba, Pan Jeż”. 

Pan Biłant poprosił, o zasypanie też dołów po wykopach na Osiedlu. 

Pan Sekretarz powiedział, że z cukrowni mamy 50 ton żużlu i w całości 

praktycznie pójdzie na Osiedle.   

  

 

Ad. 9 

 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji 

 

        Protokół Nr XV/2011 wyłożony był do wglądu bezpośrednio w trakcie obrad 

sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy Państwo Radni zapoznali się z tym 

Protokołem i czy są do niego uwagi. 

Ponieważ były uwagi do protokołu ustalono, że protokół zostanie uzupełniony  

i przyjęty na następnej sesji. 

 

Ad. 10 

 

Zamknięcie obrad sesji 

 

 

Na zakończenie obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy podziękował zaproszonym 

gościom oraz Radnym za czynny udział w obradach sesji. 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy zamknął sesję słowami: 
 

„Zamykam obrady dzisiejszej sesji” 

 
Na tym protokół zakończono i podpisano.     PRZEWODNICZĄCY 
              RADY GMINY 

Protokołował:  Piotr Harczuk               Edward Tukiendorf 

 

 

 

 


